
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 225 (Alm. del) efter ønske fra Peder Hvelplund (EL) til sundheds- og æl-

dreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 225:  

”Hvor mange retspsykiatriske patienter er i gennemsnit indlagt på almen-psykiatriske 

sengepladser. Tallet bedes opgjort per måned og være ført tilbage til 2017?” 

 

Svar: 

Sundheds- og Ældreministeriet har anmodet Sundhedsdatastyrelsen om bidrag til be-

svarelse af spørgsmålet.  

 

Sundhedsdatastyrelsen har den 30. september 2019 oplyst følgende, som jeg kan 

henvise til: 

 

”Sundhedsdatastyrelsen kan som bidrag til besvarelse oplyse følgende: 

 

Regionerne indberetter oplysninger om sengepladser og indlagte patienter på offent-

lige sygehusafdelinger, herunder psykiatriske, til brug for den nationale statistik om 

sengepladser og belægning. 

 

Der skelnes i indberetningen imidlertid ikke mellem almenpsykiatriske og retspsykia-

triske sengepladser og patienter, hvorfor Sundhedsdatastyrelsen ikke kan opgøre det 

efterspurgte.” 
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